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Danske Fysioterapeuter i Region Syddanmark                    

      

              8.5.2023 /Bej/ RK 

Referat 

 

Regionsbestyrelsesmøde tirsdag den 30.5.2023, kl. 9-17 

Mødet holdes ved Kokholm 3.a, lokale M4, Bramdrupdam, 6000 Kolding. 
 
Deltagere: Lis Jensen, Helene Benfeldt, Rikke Kruse, Helle Bruun, Louise Beck, Lau Rosborg, 
Ann Louise Lunddahl Wilki, Rune Myrup Andersen, Brian Errebo-Jensen, Emilie Mott, Tine 
Hasselbrinck Madsen og Gitte Frydenlund. 
Afbud fra Gitte Frydenlund. 
Louise Beck- orlov 1 år, i stedet indtræder Jørn Kronborg som 1. suppleant.  
 
 
Lene Lebech, netværkskonsulent deltager under udvalgte dagsordenspunkter (3.1 og 3.2) 

Efterfølgende har Lene en kort status over nuværende og kommende tiltag (3.3). 

 

Dagsorden 

O. Valg af referent 

Helle er referent  

 

Kort præsentationsrunde. 

Lau – privat praktiserende , SU medlem, suppleant HB. 

Tine – privat praktiserende - indlejer Formand for SALS siden 2018, SU koordinator. HB medlem. 

Jørn - tidl. kredsformand i Vejle amt, arbejder som mobilfys. I Vejle.  

Helene - Fælles TR. Arbejder i myndighedsafdeling Odense kommune 

Rikke - kommende formand, region Syddanmark. Arbejder på Esbjerg Sygehus nuværende.   

Bej – vigtigt at finde ud af hvad er en bestyrelses opgave. Vigtigt at være realistisk. 

 

Helle - arbejder Esbjerg kommune, sundhedscentret. 
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Rune – Fælles TR Esbjerg kommune, er med i TR rådet.  

Ann Louise – klinisk underviser, ansat i Kolding kommune, formand for fraktionen for kliniske 

undervisere.  

Emilie - Privatpraktiserende udenfor ydernummer. Tidl.  været TR i Styrelsen for patientsikkerhed.  

Lis – Arbejder Haderslev kommune, er TR. 

 

 

 

Dagens Gæster kl. 10-11.30 

Præsentationsrunde. 

Maja Bertram studieleder UC Syd.  

Mette Thomasberg Kobborg – Adjunkt UC syd, studievejleder. 

 

Dagens gæst er studieleder Maja Bertram og studievejleder/ adjunkt Mette Kobborg fra 

Fysioterapeutuddannelsen i Esbjerg/ Haderslev. 

Tema: Sårbare studerende. Er det et stort problem eller bliver det talt op? Hvordan håndteres det 

på uddannelserne? Har det betydning for det faglige niveau og arbejdsmiljøet – eller er det ”new 

normal”? Er frafaldet på studiet stigende? 

Der er oplæg v. Mette Kobborg med efterfølgende diskussion. 

Tal på de sårbare studerende, optagelsestal generelt. Maja. Gruppe af studerende som er meget 

anderledes. 

Er det et stort problem? 

Udsathed. Mistrivsel. Nye krav, større krav til de unge, acceleration - præstation.  

Der skal præsteres på kortere tid. Ny udsathed kontra gammel udsathed. De studerende skal være 

onsite og online på samme tid. Det er svært for dem at prioritere i deres tid. Tid er en ressource, 

mange elementer konkurrerer om deres tid. Adfærd - belønnes ift. hurtigt at komme i gang. 

Diagnose samfund – tendens, mere opmærksom på at de unge har det svært. Det kan være 

nemmere at være én af dem som får en diagnose ift. støttende foranstaltninger.  

Agenda – du kan hvad du vil. Du skal bare ville det nok. Resultatet kan være at der projiceres  

skyld på sig selv fremfor på samfundet. Godt er ikke godt nok. Der er værdi i at positionere sig 

også i studiemiljøet – altså at man er ”sikret” en god plads eks. ved valg i studiegrupper. 
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Uddannelsen oplever de studerende som elever, i de første år, inden de egentlig kan håndtere det 

at være studerende. Som studerende, er der et egetansvar for at møde op. Nuværende støttes 

modningsprocessen ved at der er mødepligt på 1-4 semester.  

Selvrapporteret dårligt mentalt helbred. Beskyttende faktor at forældre er fra en høj 

socioøkonomisk gruppe. 

 

Drøftelse af om det er ”new normal”. Forråelse, sådan er det - skal det accepteres. Hvad kan vi 

gøre ved det.  

Ann Louise: som klinisk underviser ser vi dem. Forbrugeroplysning om at studenterrådgivningen 

kan hjælpe dem, hører under UV ministeriet. Er generiske, støtter alle uddannelser. Kan komme 

ud og undervise. 

Tine – spændende at tallene er fra under Corona nedlukning. Hvordan vil det se ud, hvis der 

spørges om 2. år igen. Studerende ved fysioterapeut uddannelsen er nu er repræsentativt udsnit af 

unge i den almene befolkning. Tidligere har det højere gennemsnit, sorteret mange af de her unge 

fra. Nu repræsenterer uddannelsen måske mere det generelle billede.  

Rikke – er der kommet en ny måde at tale om noget der altid har eksisteret – i en anden 

indpakning? 

Brian – vigtigt at de kan rummes på arbejdsmarkedet. 

Mette –Ift. læse og skrive vanskeligheder. For at få SpecialPædagogisk Støtte – SPS – skal der 

være en kronisk tilstand – dvs. angst stress og depression ikke udløser SPS. 

Betydning ift. arbejdsmiljø – følelse af utilstrækkelighed.  

Ann Louise – svært at komme ud i klinisk praksis da der er høje forventninger til dem.  

Lene Lebech – rekruttering og fastholdelse, temadag oktober 2023.  

Brian – skal der kigges på bekendtgørelserne? 

Tine – hvordan kan vi som forening understøtte det her? 

 

Samlet frafald – ca 27 procent totalt. Tæller også overflytninger til andre studiesteder med. 

Maja - små årgange, så vi kan nok ikke øge optaget. Hvordan kan vi bedre få de studerende 

igennem. 
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1. Underskrift af referat fra RB-mødet den 15.3.2023 

    Herunder opfølgning på punkter fra sidste møde.  

    Louise Beck har haft to tilføjelser til referatet. Disse er tilføjet referatet under pkt. 5 og 7. 

    Referatet er godkendt og klar til underskrift. 

 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Mødet starter med en velkomst til Tine, Jørn og Emilie. En præsentationsrunde – herunder 

forventninger til at sidde i en regionsbestyrelse. 

 

 

3. Sager til beslutning 

 

3.1 Status fra netværkskonsulent Lene Lebech 

Nuværende og kommende tiltag: 

 

Nedgang i kadence hen over sommeren. Efter sommerferien kommer der flere ting. 

 

Psykiatri projektet er afsluttet. Mange positive tilkendegivelser nationalt. Håbet er at om et år er der 

kommet flere genoptræningsplaner på området. Det øgede kendskab til forskellige sektorer 

understøtter samarbejdet. Fx er der nu ml. Haderslev kommune og sygehusene indgået 

samarbejde omkring et kursus. Der skal evt. bygges kursus række op som især henvender sig til 

de kommunale terapeuter. Meget forskelligt hvordan kommunerne er klædt på til denne 

målgruppe.  

Netværksdag for akutfysioterapeuterne i sidste uge. Cirka 45 deltagere i alt, heraf 5 med 

ledelsesansvar. Vigtigt også at få lederne i tale.  

 

Der er afholdt 2. netværksmøde for folk der arbejder med ældre. 60 deltagere i alt.  

 

Kommende arrangement for pensionerede fysioterapeuter – nuværende få tilmeldte 

Netværk ift. cancerrehabilitering – senfølger.   

Nyt netværk for fysioterapeuter som arbejder med amputation på Fyn,  

 

Seksuel sundhed, der arrangeres møde.  

Netværkene er godt besøgt – Lene orienterer omkring det videre arbejde med at få netværkene til 

at være selvkørende. Forskelligt, hvor de forskellige netværk er henne i denne proces.  

 

Potentiale i netværksarrangementerne. Det har indtil nu ikke været den store udfordring at finde 

nogen, som gerne vil stå for at køre netværkene videre. Lene fortæller at de vil følge op ca. 1 gang 

årligt.  
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Strategidag i morgen – regionsformænd, samt 3 netværks konsulenter, Niels Erik og Cecilie.   

Mere kigge på den overordnede strategi efter det første år med netværkskonsulenter.  

Sundhedsplanen ml. regionen og de 22 kommuner er i høring nuværende. Der kan evt. kigges ind i 

denne. Fx ift. at der er behov for opkvalificering af terapeuter ift. psykiatrien.  

 

Bej: Region Syddanmark har et bredt udbud af medlemsarrangementer - kan der integreres mere 

ml. netværkskonsulent og Ann Louise ift. at få folk til at melde sig til. Syddanmark har potentielt 

3600 medlemmer (incl. studerende)  

Det handler meget om kommunikation.  

Temaside på fysio.dk – netværk – der bliver det mere tydeligt med arrangementerne. De unge 

benytter LinkedIn og instagram.  

Interessant, hvordan netværkskonsulenterne får medlemmerne til at komme. Der kan arbejdes 

videre med dette ift. de medlems arrangementer der er arrangeret via regionsbestyrelsen.   

Bestyrelsen drøfter muligheden for en IT-reklame ansvarlig bland bestyrelsen. 

 

  

 

3.2 Tiltag ift. dimittender 

 

Der er afholdt to fyraftensmøder for dimittender. Møderne blev holdt ved 

fysioterapeutuddannelserne således: 

- 21. marts, kl. 16.30-19 i Esbjerg 

- 23. marts, kl. 16.30-19 i Odense 

 

Mødet den 22. marts i Haderslev blev aflyst pga. for få tilmeldinger. 

 

Evaluering: 

De studerende oplyser at de benytter instagram. De vil gerne høre om hvad man arbejder med 

som fysioterapeut. Gerne helt almindelige fysioterapeutiske arbejdsområder.  

De synes der med fordel kunne have været nyuddannede, som de kunne sparre med ift. hvordan 

de var kommet i job.  

Helle. Gode oplægsholdere, godt med kontakt til studenter ambassadør.  

Lau: Gode oplægsholdere. De studerende var meget spørgende og interesserede i at få job. 

Lene: Vigtigt at vi målretter kommunikationen til de studerende.  

 

 

Ann Louise melder tilbage til Helle og Lau med datoer for dimittend arrangementerne til september. 

Der arbejdes videre med programmet til september. Skal annonceres inden bestyrelsesmødet den 

06.09.2023. 

Møderne må max være 2 timer. 

 

 

3.3 Drøftelse af Fagdag i efteråret 2023 

Det nedsatte udvalg bestående af Lis, Lau, Rikke og Lene vender tilbage med et rammeprogram. 

 

Dato: Onsdag den 25.10.23 i Fredericia. Ca. 14.00-20.00. 
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Arbejdstitel: Hvad skal fysioterapeuter kunne for at være med til at skabe sundhed/ fremme 

sundhed/ medvirke til sundhed hele livet.  

Arbejdstitlen, må gerne være lidt mere ”ruskende” lidt mere provokerende.  

Det nye sort – Ann Louise. Krop, sundhed og vægt. – youtubere omkring dette. 

Lau – gå med noget af det som trender – eks. kunstig intelligens, sexualitet. 

 

Arbejdstitel: ”From all of us to all of us” - Fysioterapeuter i en fragmenteret sundhedsverden. 

 

 

Vigtigt med annonceringen, mange måder til at ramme det her på. 

Sundhed bliver bredt betragtet.  

 

De faglige selskaber skal være en del af dagen. Der må gerne være ”stande” på selve dagen.  

 

Kunstig intelligens, sexuel sundhed, træne hårdt eller træne yoga. Opgaveglidning. 

 

 

Mulige oplægsholdere: 

Kefaia Ali– sexualitet 

Jan Hartvigsen –  

Tykfobi – Dina Amlund, bedre forhold for tykke mennesker.  

Evt. skele til programmet for folkemødet – se om der er trends som er aktuelle at uddybe. 

 

Evt. skele til Fysioterapi og Kirkegaard.  

 

Arbejdsgruppen Rikke, Lis. Lau mødes igen den 08.06.2023. 

 

 

 

 

3.4 Generalforsamling i region Syddanmark 

Generalforsamlingen blev afholdt onsdag den 26. april v. Fredericia Idrætscenter. Efter 

generalforsamlingen blev der afholdt jubilæumsarrangement med uddeling af nåle og spisning. 

 

Indstilling: RB evaluerer generalforsamlingen og det efterfølgende jubilæumsarrangement.  

- Hvordan fungerede det at de to arrangementer var slået sammen? 

- Opfølgning på drøftelser på generalforsamlingen 

- Gennemgang og godkendelse af forretningsorden for regionsbestyrelsen (link 

vedhæftet). 

 

 

Helle – det fungerede godt i år, behøves ikke nødvendigvis at være det samme hvert år. 

Lis –Nåleuddeling skal gerne kobles sammen med et andet arrangement. Evt- holde nåleuddeling 

hvert andet år, sammen med generalforsamlingen.  
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Emilie – hvis der ikke havde været nåle uddeling, var der så kommet nogle til 

generalforsamlingen?  

Helene: Kunne det ligge i forlængelse af fagdagen ? Lige lidt nok tid til at drøfte tingene. 

Ann – Louise – begge arrangementer kunne med fordel bære at der var et andet oplæg til at peppe 

det op/ gøre det festligt.  

Bej – vigtigt at det bliver så festligt som muligt med nåleuddelingen. Der kunne godt have været lidt 

mere tid til at diskutere tingene. Der var en lille pause mellem nåle nåleuddelingen og 

generalforsamlingen, kunne have været lidt mindre og så havde der været tid til at drøfte mere.  

 

Helene: Holde fokus på de som bliver i foreningen, i stedet for at melde sig ud. Hvad er det vi får 

som medlemmer, hvorfor er det fedt at være medlem.  

Rune: Vigtigt at vi som forening står sammen. Vigtigt at vi får sat retning på hvad det er vi som 

forening står for/ hvad repræsenterer vi. 

Bej: Ikke ret mange TR som deltager. Kan der arbejdes med dette? 

 

Forretningsordenen gennemgås – der udarbejdes til rettelser: 

Se tilretning.  

 

Gennemgåes på det 1. møde efter Generalforsamlingen. Når foreningen anmodes om en 

udpegning til repræsentation i en bestyrelse et råd eller andet, skal dette tages op i bestyrelsen, 

Her afklares hvem som melder sig ind på denne post.  

 

Der kan udpeges en næstformand, hvis bestyrelsen beslutter dette. Ligeledes udpeger man de 

ansvarsområder/ ansvarsposter. Regionsbestyrelsen konstituerer sig. Der findes en endelig 

formulering ift. dette. 

 

Pkt 3 – punkter til dagsorden skal være formanden i hænde indenfor 10 dage.  

Ved forfald besluttes hvem som er mødeleder. Det besluttes på mødet. Der laves en anden 

tidssvarende formulering. 

 

Det bliver en individuel vurdering hver gang, om man kan deltage via teams.  

 

Orienteringspunktet – deles op: 

Vigtigt at der der udspecificeres hvilke relevante udvalg, der kan være orientering fra.  

Der udarbejdes en ny formulering til forretningsordenen. 

 

Ift. pkt 7 – vigtigt at der defineres hvilke nyheder der kommunikeres ud på hvilke medier/ platforme. 

Evt. i samråd med kommunikations ansvarlig, SoMe ansvarlig. 

 

5. Beslutningsdygtighed. Ved deltagelse af under halvdelen af bestyrelsen flyttes mødet til en 

anden dag.  

 

Referatet er godkendt efter de 10 dage. 

Den tilrettede forretningsorden skal godkendes på bestyrelsesmødet den 07.09.2023. 

 

 



8 
 

 

 

 

3.5 Ny regionsformand pr.1.7 

Samarbejde og information om arbejdsopgaver, deltagelse i møder og overlevering er i gang. 

Pr. 15.6 er der fuld overlap med Rikke og Brian. Rikke får formandshonorar fra den 15.6. 

Honoraret betales af regionens budget. 

 

RB har en mundtlig evaluering af regionsformandsvalget. 

2 kandidater – valget foregik på flere forskellige medier.  

 

Rikke – rart at selve valgmødet lå så langt henne i valgperioden. Det fagpolitiske, ruske op i 

stemmerne. Fint samarbejde med sekretariatet gennem valgprocessen. 

Valgforløbet er evalueret med sekretariatet og de to kandidater – via teams. 

Valgforløbet evalueres også i HB. 

 

Ann Louise – fungerede godt med valgvideoer som kunne deles. Overraskende at der var flere 

som havde kommentarer med en anden dagsorden, som ikke angik valget. 

Rune – lidt svært at være i som bestyrelsesmedlem. Åbenhed overfor begge kandidater. 

Helle – svært som bestyrelsesmedlem, om man skal være neutral under valghandlingen 

Bej – helt bevidst valgt at forholde sig neutralt under valgprocessen. 

Helene – vigtigt at forholde sig til valghandlingen og ikke andre dagsordener. 

Jørn – neutral under valghandlingen, meget observerende under generalforsamlingen.  

Tina - har forholdt sig i ro. På bagkant, problematisk for demokratiet at man ikke kan ytre sig. 

Lau – Spændende, godt med relativ høj stemmeprocent.  

Lis – ville også forholde sig neutralt, men undervejs i valget valgte hun at støtte det ene kandidatur. 

Emilie – vigtigt at tonen er ordentlig på sociale medier generelt. 

 

 

 

Der er en række igangværende sager, som ikke er afsluttet. Bej har lavet liste med hvilke sager 

der skal arbejdes videre med.  

Bej overdrager, det kan sikkert blive nødvendigt med kontakt efterfølgende.  

Rikke har opsagt sin stilling på sygehuset Esbjerg.  

 

 

 

3.6 Nyt Lejemål 

Rikke Kruse ønsker at flytte regionskontoret fra Odense til Kolding. Begrundelsen er, at Rikke bor i 

Kolding og gerne vil undgå den lange transportvej til Odense. Kontoret er primært et 

formandskontor, og Rikke ønsker ikke at anvende kontoret i Odense. 

. 

Det skal bemærkes, at vi har 6 måneders opsigelse ved det nuværende lejemål på Lumbyvej 11 i 

Odense. Dvs. det kan tidligst opsiges pr. 1.6 og dermed gældende fra 1.12.2023. 
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Rikke: vil gerne leje sig ind i hos House of innovation. I Jernbanegade Kolding. Prisen er 3300 pr 

måned - lejemålet starter pr 01.08.23. Der er 1 måneds opsigelse. 1 måneds indskud. 

Ift. lejemålet i Odense – der er meldt ud, at hvis lokalerne kan udlejes i Odense inden – så kan der 

evt. spares nogle måneders husleje. Der er ikke som sådan mulighed for sparring med andre 

faggrupper i det nuværende kontormiljø. 

 

Indstillingen om at finde lejemål i Kolding følges af hele bestyrelsen. 

 

 

 

5. Sager til orientering  

5.1 Orientering fra formanden;  
- Høring vedr. ”Tværsektorielt forløbsprogram for borgere med lænderygbesvær” 

(opfølgning på høringsproces) 
 

- 23.3, Trepartsmøde i Odense 
- 23.3, Møde i Regionshuset i Vejle om Direkte Adgang 
- 13.4, Fyraftensmøde for medlemmer ansat v. OUH 
- 18.4, møde med rådmand Brian Dybro, Odense Kommune 
- 28.4, afskedsreception for regionsformand Anna-Marie Laustsen, Ergoterapeutforeningen 
- 1.5, Ansættelse af ny direktør i Danske Fysioterapeuter Janne Bram Hemphrey 
- 17.5, arbejdsgruppe om lokalpolitisk arbejde i Danske Fysioterapeuter 
- 22.5, Webinar om vederlagsfri fysioterapi, Danske Fys. 
- 24.5, netværksdag om fysioterapeuter i skadestuen 
- 2.6, møde med chefterapeut og HR v. Aabenraa/ Sønderborg Sygehus 
- 13.6, møde m. direktionen ved OUH 
- 15.6, medlemsmøde for pensionister i Region Syd 
- 21.6, afskedsreception for Brian v. Fredericia Idrætscenter 

 
Se i øvrigt mødekalender for regionsformanden på fysio.dk/ region Syddanmark 
 
Bej orienterer at der er sidste forhandlinger på praksisområdet den 28.06.23. 
Ny vækst skal følge praksisprincipperne. Styringsredskaber. Kvalitetsudvikling er dagsordensat og 
skal diskuteres.  
Ny overenskomst træder i kraft den 01.01.2024.  
Indtil den nye overenskomst træder i kraft, kan der være udfordringer med den vederlagsfri 
ordning, og der må et. laves ventelister. 
 
Høringssvar på det nye forløbsprogram ift rygforløbsprogram. Der er vægt på en mere kognitiv 
tilgang til ryggen. Det faglige selskab har givet deres eget høringssvar. 
Det var oprindeligt Region Syddanmark i samarbejde med Danske Fysioterapeuters sekretariat, 
som var berettiget til at give høringssvar og ikke det faglige selskab.  
 
Sundhedsplanen (som udarbejdes hver 4. år) ift. hvad region Syddanmark og kommunerne skal 
give spot på. Der skal indgives kommentarer omkring dette. Meld gerne tilbage til Bej, når den 
kommer ud til bestyrelsen. Obs forebyggelse og genoptræningsplaner.  
 
Rune spørger ind til den 02.06 opfølgende møde med chefterapeut og HR v Åbenrå/ Sønderborg 
sygehus. 
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5.2 Andre orienteringspunkter 

Ann Louise – medlemsmøde for 50+. Ann Louise og Lene Lebech var mødearrangør. I alt 25 

tilmeldte. Foregik i Odense.  

 

 

6. Punkter til kommende møder, herunder evt. gæster 

Næste RB-møder er: 

- Torsdag den 7.9, kl. 13-17.30 

- 10-11.10 RB-seminar 

- Torsdag den 7.12, kl. 13-17.30 

 

7. Eventuelt 

Helene ønskes tillykke med den runde fødselsdag. Tak for indsatsen som TR gennem alle årene. 

Gerne opfordre til at en ny TR vil stille kandidatur til rådighed som regions bestyrelsesmedlem.  
Husk tilmelding til Brians afskeds reception den 21.06.23.  
 

OBS – opmærksomhedspunkt. Opringning til dimittender. Holdet som blev færdig i januar 23. Skal  

ske lige efter sommerferien. Almindeligvis ringes der efter ca 3- 4mdr. efter endt uddannelse. 

BEJ orienterer omkring fyraftensmøde på OUH ift. at det nu er 2 år siden rehab afdelingen blev 

nedlagt. Der deltog ca. 35 ud af 180 mulige. Der deltog 4 ledere, ansat på selve afdelingerne - 

svært i et krydspres. Opmærksomhed ift. at det er svært ift. klinisk undervisning når klinisk vejleder 

holder til på en afdeling, så er det svært at ”få patienter” fra andre afdelinger/ specialer. 

Godt møde. Bej oplyser at der efterfølgende er møde med direktionen den 13.06.23. 

Lau: evt. lave udtalelse til Danske fysioterapeuter ift. kommunikationen –Det er udfordrende at 

hjemmesiden ikke er opdateret 

Rikke – evt. have et medlem, der sørger for opdatering ift. SOME. Brydningstid. Der skal ligges en 

kommunikations strategi. Punktet skal dagsordensættes til næste møde. Vigtigt at vi rammer vore 

egne medlemmer hvor de er. 
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Bej  - Vigtigt at der fortsat er fokus på vores kommunikationsstrategi. Hvad vil vi gøre omverdenen 

opmærksom på ift. hvad fysioterapeuter kan. Hjemmesiden skal være aktuel, for at man gider 

bruger denne.  

 

Ann Louise - EVT. når der kommer nye studerende i praktik, så give information om Danske 

fysioterapeuter.  

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 


